
Til Socialudvalget  
 
 
 
 
Jeg skal venligst orientere Socialudvalget om, at Nordfyns Kommune i nu snart 2 år har ha  et Handicapråd, der ikke 
lever op l gældende love og regler.  
 
Jf. BEK nr 580 af 09/05/2022 - Bekendtgørelse om råd på det sociale område 
 

- § 1. Handicaprådet e er § 37 a i lov om retssikkerhed og administra on på det sociale område skal 
sammensæ es således, at medlemmerne repræsenterer forskellige handicapgrupper og forskellige sektorer i 
kommunen, herunder både voksne og børn med handicap 

o Nordfyns Kommune har ingen i handicaprådet, der repræsenterer kommunens afdeling for børn med 
handicap 

 
- Stk. 3. Der udpeges en personlig stedfortræder for hvert medlem af rådet, som deltager i rådets møder ved det 

ordinære medlems forfald. 
o Næsten ved hvert møde med frafald, mangler der deltagelse af personlig stedfortræder 

 
 
Jf. Børne- og Socialministeriets vejledning nr. 9330 af 21/3 2019  
 

- Kommunalbestyrelsen skal  i  fornødent omfang yde sekretariatsmæssig bistand til  
handicaprådet. Funktionen som sekretær for handicaprådet kan ikke varetages af et medlem 
af rådet. Det vi l  sige, at kommunalbestyrelsens repræsentanter i  handicaprådet ikke samtidig 
kan være medlem og sekretær for handicaprådet.   

o Det er direktør for Social- og Arbejdsmarkedsafdelingen, der er sekretær for rådet.  
Derudover er han også valgt som medlem af rådet. Derti l  kommer, at han ingen steder 
figurerer på referaterne som mødedeltager.  

 
- Da handicaprådets møder som udgangspunkt  ikke er åbne for offentligheden,  kan 

stedfortræderne ikke deltage i handicaprådets møder, hvis det udpegede medlem samtidig er  
til stede. Det er således heller ikke muligt at invitere observatører til  at  deltage i  
handicaprådets møder. 

o Af referater ses flere gange, at dette er overtrådt.  
 
Trods flere lokalpoli keres opmærksomhed på problems llingen, ses der fortsat a oldt handicapmøder.  
 
I de seneste år har der været truffet flere store beslutninger, der har ha  betydning for handicappede på Nordfyn, 
herunder også på børnehandicapområdet.  
 
Jeg skal derfor venligst forespørge Socialudvalget i . om disse afgørende beslutninger er lovmedholdelige, når 
handicaprådet ikke har været lovligt sammensat, herunder at der ikke har været repræsentanter indenfor kommunens 
børne-handicapafsnit.  
 
Jeg håber Socialudvalget vil lø e denne skrivelse op l ministerbesvarelse.  
 
Med venlig hilsen 
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